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BRMG.0012.46.2023.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 54-06/2023 
 

Z pięćdziesiątego czwartego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 21 czerwca 2023 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez 

aplikację MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 54 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania 

Komisji. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 1713. 
Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1715 – w 

zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 



 

 

 

2 

 

 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1716 – w zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

4. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

5. Infrastruktura sportowa i rekreacyjna powstała z zadań Budżetu Obywatelskiego. 

Budowa nowych obiektów oraz plany modernizacji istniejącej infrastruktury. 
Przedstawia: Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 
 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Przewodnicząca powiedziała, że do zmian w budżecie i WPF-ie czyli do druków nr 1715 i 

1716 są Autopoprawki. Innych uwag do porządku nie było, przewodnicząca poddała jego 

przyjęcie pod głosowanie. 
 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – nie brał udziału w głosowaniu 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 
 

Komisja jednogłośnie – 5 głosami za przyjęła porządek obrad. 
 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

PUNKT  - 1 
 

Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania 

Komisji.  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufanie – druk nr 1713. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LV Sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. BRMG.0006.210.2023). 
 

Pani Agnieszka Strzelczyk – Inspektor w Referacie Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy 

przedstawiła Raport o stanie Miasta Gdańska za 2022 rok w zakresie działania Komisji. 
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Powiedziała: szanowna pani przewodnicząca, szanowna Komisjo, szanowni państwo, 

chciałam zaprezentować informację dotyczącą Raportu o stanie miasta.  

Sporządzanie raportu jest to ustawowy obowiązek gmin. Stanowi on podsumowanie 

działalności Prezydenta w roku poprzednim. Dla Gdańska jest to już 5 raport sporządzony 

w oparciu o tą ustawę. Nad raportem przeprowadzona jest debata na sesji Rady Miasta, w 

której głos oprócz radnych mogą zabierać również mieszkańcy i po zakończeniu debaty 

przeprowadzane jest głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi wotum zaufania. Nasz 

gdański raport składa się z 4 rozdziałów wprowadzających zawierających charakterystykę 

ogólną miasta, charakterystykę, opis demograficzny cech demograficznych mieszkańców, 

budżet miasta, organizację i zarządzanie miastem. 9 rozdziałów nawiązuje do strategii 

miasta w oparciu o istniejące programy operacyjne. 1 rozdział charakteryzujący 

zagadnienie o charakterze przekrojowym. Są to zagadnienia horyzontalne, równe szanse, 

rewitalizacja, bezpieczeństwo, środowisko oraz smart city. 2 rozdziały związane z aktualną 

sytuacją społeczno-gospodarczą. To jest covid jeden i drugi konflikt zbrojny na Ukrainie. 

Dodatkowo raport jeszcze zawiera 3 załączniki. Załącznikami jest sprawozdanie z działań 

realizowanych w ramach Budżetu Obywatelskiego, sprawozdanie z realizacji miejskich 

polityk programów i strategii i sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych przez Radę 

Miasta. 

Jeżeli chodzi o budżet miasta w 2022 r. był realizowany w bardzo trudnych warunkach. 

Rosnąca inflacja, wzrost cen energii, stóp procentowych znacznie podwyższyły koszty 

realizowanych zadań. Reforma systemu podatkowego, która weszła w 2022 r. również 

pozbawiła Gdańska części dochodów. Mimo to dochody Gdańska wzrosły w porównaniu 

do 2021 r. o ponad 80 mln zł, ale wydatki były większe już o niecałe 308 mln zł. Deficyt 

budżetowy wyniósł 88,2 mln zł. Kolejnym utrudnieniem w realizacji budżetu był konflikt 

zbrojny na terenie Ukrainy. Zaangażowanie pracowników miasta zatrudnionych zarówno 

w samym urzędzie jak i w jednostkach organizacyjnych miasta, to zaangażowanie w 

pomoc obywatelom Ukrainy pociągnął również za sobą koszty finansowe związane z tą 

pomocą. Koszty zostały częściowo zrefundowane przez Fundusz Pomocy, natomiast 

niezrefundowana część w ok 5 mln zł obciążyła budżet miasta. Miasto utrzymało również 

oceny ratingowe zarówno krajowe jak i międzynarodowe z ubiegłych lat, więc jest to 

bardzo dobra informacja.  

Jeżeli chodzi o mieszkańców Gdańska to w 2022 r. w Gdańsku mieszkało 486 345 osób. W 

ciągu roku liczba mieszkańców wzrosła o 74 osoby. Systematyczny wzrost liczby 

mieszkańców osiągają dzielnice południowe Gdańska. Przyrost naturalny był ujemny. 

Wynosił minus 891 osób. Urodziło się 4 690 dzieci i to jest o 471 mniej niż rok wcześniej. 

Liczba zgonów spadała o 617 i wyniosła 5581. Widoczne jest wzrost tych zgonów nastąpił 

w IV kwartale 2021 r. i trwał do końca I kwartału 2022 co było związane z kolejną falą 

zachorowań na covid 19, natomiast od kwietnia ta liczba zaczęła się stabilizować, była 

dość wysoka, ale już ustabilizowana. Istotnym też czynnikiem wpływającym na liczbę 
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ludności było saldo migracji plus 864 osoby co oznacza, że jesteśmy bardzo atrakcyjnym 

miastem. Jeżeli chodzi o wybuch wojny na Ukrainie ten rok cały upłynął nam w zasadzie 

na pomaganiu w różnych formach, pomaganiu obywatelom Ukrainy uciekającym ze 

swojego kraju. Unia Metropolii Polskich szacuje, że w szczytowym okresie przypadającym 

na kwiecień 2022 aż 28% osób przebywających w Gdańsku to stanowiły osoby z Ukrainy. 

Te działania pomocowe dla Ukrainy skupiały się na utworzeniu punktów pomocy przy ul. 

Dolna Brama 8 i Karmelicka 1, na utworzeniu punktu z pomocą rzeczową na Polsat Plus 

Arenie. Punkty noclegowe uruchomione na Wita Stwosza, Kołobrzeskiej, Traugutta. 

Zapewnienie posiłków, komunikację miejską i pomoc humanitarną wysyłaną na Ukrainę. 

Całą koordynację działań pomocowych i solidarnościowych przejęła na siebie organizacja 

Gdańsk Pomaga Ukrainie.  

Jeżeli chodzi o Komisję Sportu i Turystyki to aktywność fizyczna mieszkańców i sport 

powszechny to jest bardzo duży aspekt funkcjonowania miasta, do którego Gdańsk 

przywiązuje dużą wagę. Sport rozumiany jest bardzo szeroko, bo jest rozumiany jako 

przestrzeń samorealizacji. Z drugiej strony też jako budowanie takiego kapitału 

społecznego, a jednocześnie też stanowi profilaktykę zdrowia. Gdańsk działania związane 

ze sportem prowadzi w trzech obszarach. Jest to promocja Gdańska poprzez sport. Jest to 

wspieranie sportu szkolnego i młodzieżowego i sport powszechny. Jeżeli chodzi o 

promocję Gdańska poprzez sport. Gdańsk wspiera kulturę sportu, kibicowania i buduje 

ten sportowy kapitał społeczny organizując różne wydarzenia sportowe oraz wspierając 

działalność klubów sportowych. W 2022 r. przeznaczono na ten cel niecałe 19 mln zł i 

współpracowano z 10 klubami sportowymi. Dzięki rozwojowi infrastruktury sportowej i 

wspieraniu tego sportu Gdańsk jest i staje się cały czas miejscem ważnych wydarzeń 

sportowych rangi krajowej i międzynarodowej. Nasi mieszkańcy mogą uczestniczyć w tych 

wydarzeniach jako widzowie wspierając swoje ulubione drużyny i sportowców, poza tym 

to budowanie kultury kibicowania jest też elementem rozwoju sportu w wymiarze 

społecznym. W 2022 r. w najważniejszych wydarzeniach sportowych w Gdańsku 

uczestniczyły ok 120 000 widzów podczas gdy w roku 2021 było to 45 000. W 2022 r. miały 

miejsce dwa bardzo duże wydarzenia sportowe. W lipcu w Ergo Arenie odbył się siatkarski 

turniej Ligi Narodów z udziałem męskich reprezentacji Polski, Chin, Iraku, Iranu, Holandii i 

Słowenii, a od września do października w Polsce i Holandii rozgrywano Mistrzostwa 

Świata kobiet w siatkówce. W Gdańsku Polki grały z Tajlandią, Dominikaną, Koreą 

Południową i Turcją. Dodatkowo w ramach solidarności z Ukrainą w kwietniu Lechia 

Gdańsk podjęła Szachtar Donieck w charytatywnym meczu towarzyskim na Polsat Plus 

Arenie. Rywal to uczestnik Ligi Mistrzów, zdobywca Pucharu UEFA. Też bardzo 

symboliczne było to, że zawodnicy Szachtaru mieli na sobie koszulki ukraińskich miast 

zniszczonych podczas agresji Rosji i cały dochód ze sprzedaży biletów zasilił akcję Gdańsk 

pomaga Ukrainie.  
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Jeżeli chodzi o działania na rzecz sportu szkolnego i młodzieżowego jest to bardzo ważne 

zadanie realizowane przez miasto i jednostki we współpracy z organizacjami sportu. 

Corocznie organizowane są konkursy podczas których gdańskie kluby szkolące dzieci i 

młodzież składają wnioski o dofinansowanie swojej działalności. Dotacje są przeznaczane 

na szkolenia, zakupy sprzętu sportowego i organizację imprez. W 2022 roku przeznaczono 

na ten cel ponad 7,3 mln zł i z dotacji skorzystało 245 podmiotów.  

W ramach tych akcji, inicjatyw sportu szkolnego, młodzieżowego prowadzony jest taki 

coroczny cykl rozgrywek międzyszkolnych dla gdańskich szkół Gdańska Olimpiada 

Młodzieży, która to organizuje rozgrywki na miejskich obiektach i boiskach w różnych 

dyscyplinach sportowych. W roku szkolnym 2021 – 2022 udział w nim wzięło 87 szkół, z 

czego 56 podstawowych i 31 ponadpodstawowych i wystawiły 90 dyscyplin sportowych, 

do 90 dyscyplin sportowych wystawiły 642 reprezentacje. W tych wszystkich rozgrywkach 

uczestniczyło 4679 osób, w tym 1645 ze szkół ponadpodstawowych. Kolejną inicjatywą 

jest klasa na medal. Projekt skierowany do szkół podstawowych, który miał zwiększyć 

aktywność fizyczną wśród uczniów. W projekcie wzięło udział ponad 3400 dzieci. Projekt 

Żyj z pasją, program profilaktyczny i sportowy obejmujący zajęcia sportowo-rekreacyjne i 

działania integracyjne i profilaktyczne dla dzieci i młodzieży. Udział wzięły 904 osoby. 

Kolejny program skierowany do młodzieży szkolnej mający na celu rozwijanie 

zainteresowań w zakresie sportu i ukierunkowanie na daną dyscyplinę  program Mój 

sport. W 2022 roku uczestniczyło 250 uczniów. Odbyła się też w 2022 roku Gdańska Gala 

Sportu Młodzieżowego, w której uhonorowano 201 sportowców, trenerów i suma nagród 

wyniosła 154 500 zł. Również projekt żaglowiec szkolny Generał Zaruski, który służy 

wychowaniu morskiemu i edukacji żeglarskiej gdańszczan.  

Zadbano również o rozwój infrastruktury sportowo-rekreacyjnej przy placówkach 

oświatowych. Zakończono budowę boiska przyszkolnego przy Szkole Podstawowej nr 55. 

Dodatkowo trwała przebudowa basenu w Zespole Szkół Kreowania Wizerunku oraz w 

Szkole Podstawowej nr 2. W przygotowaniu była dokumentacja projektowa dla Zespołu 

Szkół Samochodowych, Szkoły Podstawowej Specjalnej nr 28 i Szkoły Podstawowej 

Specjalnej nr 37. Przebudowano ścieżkę rowerową przy Przedszkolu nr 34. 

Przeprowadzono modernizację wyposażenia placu zabaw wraz z elementami małej 

architektury przy Przedszkolu nr 58. Zmodernizowano halę gimnastyczną w XXI LO i w 

Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 8. Sporządzono dokumentację projektową 

przebudowy sali gimnastycznej wraz z zapleczem szatniowo-sanitarnym i dachem Sali 

gimnastycznej w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 12.  

Jeżeli chodzi o rozwój sportu powszechnego to chyba taką ulubioną dyscypliną jest 

bieganie. Na przestrzeni ostatnich lat zyskała ona bardzo na popularności. Gdańsk 

odpowiada na te potrzeby i zainteresowania mieszkańców. Wpiera i współorganizuje 

wiele imprez biegowych nie tylko dla profesjonalistów ale również dla osób, któ®e chcą 

dopiero zaprzyjaźnić się z biegami. Najważniejsze imprezy biegowe zorganizowane w 
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2022 r. to był 6 Gdańsk maraton, Lotto Challenge Gdańsk, 60 Bieg Westerplatte. Widać 

wyraźny wzrost uczestników w tych imprezach biegowych. Jest również cykl bezpłatnych 

systematycznych zajęć, których celem jest poprawa zdrowia uczestników skierowany do 

wszystkich mieszkańców bez względu na wiek i kondycję fizyczną. Jest to projekt Aktywuj 

się w Gdańsku. Jest realizowany przez Gdański Ośrodek Sportu. W 2022 r. gdańszczanie 

mogli wziąć udział w 10 rodzajach zajęć. Z oferty skorzystało 26 500 uczestników. Zajęcia 

odbywały się zarówno w trybie tradycyjnym jak i online. Dodatkowo na stronie Aktywuj się 

w Gdańsku została przeniesiona aplikacja sportgdansk stworzona w 2021 r. i tam jest 

stale rozwijana.  

Imprezy sportowe jakie jeszcze Gdańsk zorganizował i to jest Run GDN, Cross Duathlon 

Gdańsk, cykl letnich turniejów siatkówki plażowej. W tym akurat wzięło udział ponad 90 

par. Gdański Test Coopera, zawody Nordic Walking, z Gdańska na Igrzyska Olimpijskie. 

Jest program również Sportowe Twarze Gdańska. Powrócił po okresie pandemii Bieg 

Gdańszczan. Odbyła się również Gdańska Gala Sportu coroczna impreza podczas której 

nagradzane są wyróżniające się postaci gdańskiego sportu. Wyróżniono w 2022 r. 71 osób 

w 5 kategoriach. Najwyższe nagrody po 10 000 zł otrzymali sportowiec roku i sportowiec 

niepełnosprawny roku. Jeżeli chodzi o nagrody sportowe to w 2022 r. 229 sportowców 

otrzymało od Prezydenta Gdańska nagrodę za sukcesy w zmaganiach sportowych na 

łączną kwotę 379 500 zł. Jest również taki projekt Dzielnicowe Centra Sportu. Program, 

którego celem jest aktywizacja sportowa mieszkańców Gdańska. W różnych częściach 

Gdańska organizowane są ogólnodostępne bezpłatne i otwarte zajęcia sportowe oraz 

rekreacyjne dla mieszkańców w każdym wieku. W ubiegłym roku liczba uczestników to ok 

3000 osób.  

W ramach inwestycji dzielnicowych realizowanych z Budżetu Obywatelskiego 

zrealizowano boisko z nawierzchnią naturalną do gry w piłkę nożną przy ul. Świbnieńskiej, 

boisko z nawierzchnią poliuretanową przy ul. Zalesie, skate park w Multiparku Morena, tor 

sportowo-rekreacyjny pump track przy ul. Kłosowej, boisko w Szkole Podstawowej nr 48, 

kort tenisowy przy Szkole Podstawowej nr 92, stadionową strefę relaksu na Letnicy.  

Jeżeli chodzi o turystykę to w 2022 r. Gdańsk odwiedziło 3,7 mln osób. To było o 23% 

więcej niż w 2021 r. Był to rekordowy rok od najlepszego, który odnotowaliśmy w 2019 r. 

Liczba gości wzrosła zagranicznych o 67% i krajowych o 15%. Wśród gości krajowych 

przeważali mieszkańcy województw pomorskiego, mazowieckiego, kujawsko-

pomorskiego, natomiast wśród gości zagranicznych prym wiedli Niemcy, kraje 

skandynawskie, mieszkańcy Wielkiej Brytanii. Gdańsk jest odwiedzany przede wszystkim 

w celach wypoczynkowych aż 33% osób, najczęstsze formy spędzania czasu wolnego to 

spacery, zwiedzanie i zakupy. Najchętniej odwiedzanymi obiektami, atrakcjami 

turystycznymi w Gdańsku były Westerplatte, Park Oliwski, Archikatedra w Oliwie, ratusz, 

molo w Brzeźnie i gdańskie ZOO. Odnotowany został też bardzo wzrost turystów 

korzystających z noclegów turystycznych w obiektach noclegowych oraz liczba 
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udzielonych noclegów. Widoczne to było szczególnie w pierwszych miesiącach roku, co 

było związane z poszukiwaniem noclegów przez obywateli Ukrainy. Natomiast w 

miesiącach letnich odnotowano prawie dwukrotny wzrost udzielonych noclegów w 

porównaniu z rokiem 2021. Głównym partnerem miasta w kreowaniu rozwoju 

turystycznego Gdańska jest Gdańska Organizacja Turystyczna. Współpracuje ona z 

Pomorską Regionalną Organizacją Turystyczną oraz Polską Organizacją Turystyczną i 

czerpią również doświadczenia z największych miast europejskich. Najważniejszym 

produktem turystycznym Gdańskiej Organizacji Turystycznej jest Karta Turysty. W 2022 r. 

sprzedano 7500 kart oraz ponad 9000 zapisanych na niej pakietów. One pozwalają na 

bezpłatne lub tańsze wstępy do różnych obiektów kultury. W 2022 roku dołączyły do tego 

projektu Muzeum II Wojny Światowej, Kuźnia Wodna w Oliwie, Muzeum Nauki Gdańskiej i 

9 partnerów rabatowych. W 2022 roku powstał również szlak turystyczny pn. Smaki 

Gdańska, którzy to na podstawie XIX wiecznych przepisów zawartych w książce Smaki 

Gdańska gdańscy restauratorzy przygotowywali autorskie potrawy, których można było 

spróbować właśnie dzięki Karcie Turysty i Karcie Mieszkańca. Te wszystkie atuty 

turystyczne mogły znaleźć odzwierciedlenie w serwisie Visit Gdańsk oficjalnym i 

największym turystycznym portalu internetowym miasta. W 2022 odwiedziło go niemal 

600 000 użytkowników. To było o 70% więcej niż rok wcześniej. To przełożyło się na 4 356 

mln odsłon, więc potwierdza to, że jesteśmy bardzo atrakcyjnym miastem dla turystów.  

Bardzo proszę o pozytywną opinię Komisji w stosunku do uchwały.                                 
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1713. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Strzelczyk – Inspektor w Referacie Badań i Analiz 

Społeczno-Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1713. (Opinia nr 54-06/112-38/2023) 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1715 + 

Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LV Sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. BRMG.0006.212.2023). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, druk 17 czyli zmiany w tegorocznym budżecie. Do druku 

została złożona Autopoprawka. Ogółem dochody zwiększamy plan dochodów na ten rok o 

przeszło mln zł, natomiast plan wydatków zwiększamy o przeszło mln zł, a plan 

przychodów z tytułu obligacji zmniejszamy o 11 mln zł. Jeśli chodzi o zakres działania 

Komisji i stronę dochodową to plan dochodów zwiększamy z tytułu dochodów 

zrealizowanych przez Gdański Ośrodek Sportu w wysokości  1 725 000 zł. Te dochody 

pochodzą tytułu wynajmu i dzierżawy nieruchomości. To jest 545 000 zł oraz sprzedaży 

biletów i karnetów na wejścia na obiekty sportowe oraz udostępnienia miejsc 

postojowych na administrowanych przystaniach jachtowych i to jest kwota 1 180 000 zł. W 

tej samej kwocie plan dochodów po stronie wydatków w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

zostaje zwiększony z przeznaczeniem na bieżące funkcjonowanie Gdańskiego Ośrodka 

Sportu. Środki przeznacza się na pokrycie kosztów bieżących napraw i remontów 

utrzymywanych obiektów, wyższych wynagrodzeń oraz wyższych opłat za wywóz 

odpadów komunalnych. Dodatkowo w Biurze Prezydenta ds. Sportu w zakresie 

Gdańskiego Ośrodka Sportu przenoszone są środki w wysokości 87 400 zł. Środki 

przenoszone są pomiędzy działami z przeznaczeniem na realizowane przez GOS projekt 

dofinansowany z Unii Europejskiej pn. Połączeni przez morze. W Autopoprawce 

wprowadzane są zmiany w Wydziale Projektów Inwestycyjnych na zadania inwestycyjne i 

teraz w zakresie GOS-u mamy dwa zwiększenia tych wydatków inwestycyjnych jeszcze w 

tegorocznym budżecie. Jedno z zadań to jest dokumentacja dla przyszłych projektów. 

Tutaj zwiększane są wydatki w wysokości 20 000 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

projektu modernizacji oświetlenia wraz z ekspertyzą nośności istniejących słupów na 

stadionie żużlowym oraz w zakresie GOS-u mamy zmianę polegającą na zwiększeniu 

wydatków inwestycyjnych w roku bieżącym o 110 000 zł na wykonanie instalacji 

fotowoltaicznej dla przystani Nadwiślańskiej na Wyspie Sobieszewskiej. Pozostałe zmiany 

zostały opisane w uzasadnieniu do druku i do Autopoprawki. Dziękuję bardzo i proszę o 

pozytywne zaopiniowanie.   
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzyła dyskusję.  

 

Radna Kamila Błaszczyk– członek Komisji 

Dodam od siebie, że bardzo się cieszę, a o tym pani dyrektor nie powiedziała, ale też w 

ramach korekty budżetu pojawiły się dodatkowe środki na boisko w przestrzeni 
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Podleckiego/Łucznicza i dzięki temu będzie mógł ten projekt być zrealizowany. Także to 

do wiadomości radnych.  

 

Przewodnicząca podziękowała za uzupełnienie, a następnie z uwagi na brak głosów w 

dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1715 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1715 + Autopoprawka – w zakresie działania 

Komisji. (Opinia nr 54-06/113-39/2023) 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1716 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LV Sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. BRMG.0006.213.2023). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: druk 1716 wraz z Autopoprawką czyli tradycyjnie w załączniku nr 1 

dostosowujemy Wieloletnią Prognozę Finansową do zmiany planu budżetu Miasta 

Gdańska na rok bieżący, natomiast w zakresie przedsięwzięć nie ma zmian w zakresie 

działania Komisji. Tutaj są raczej zmiany w takich przedsięwzięciach społeczno-

edukacyjnych, infrastrukturalnych. Jest tylko jedno nowe przedsięwzięcie, o którym 

chciałabym powiedzieć, ono nie dotyczy zakresu działania Komisji, ale ponieważ jest nowe 

to szybciutko o nim opowiem. Chodzi o przedsięwzięcie pn. Budowa Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych przy ul. Meteorytowej w Gdańsku. To przedsięwzięcie 

limit wydatków na rok 2025 ma ustalone w wysokości 5 mln zł, na rok 2026 1 mln zł, 

całkowita wartość przedsięwzięcia 6 mln zł i celem jest poprawa funkcjonalności systemu 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne 

zaopiniowanie.    
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Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1716 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1716 + Autopoprawka. (Opinia nr 54-06/114-

40/2023) 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

PUNKT  - 4 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 

 
Pan Marcin Jędryczka – Główny Specjalista w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry, przesłaliśmy plan imprez sportowych do państwa i dopiero o 16:15 

przesłaliśmy harmonogram Baltic Sail.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Tak, otrzymaliśmy.  
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Pan Marcin Jędryczka – Główny Specjalista w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

Z najważniejszych imprez to jest 24-25 czerwiec turniej związany z 25-leciem współpracy z 

Wilnem. Organizuje go Klub Orlen. Turniej dziewcząt. Będzie przez 2 dni dużo grania na 

Traugutta. Będzie jedna drużyna z Wilna i jedna z Ukrainy, 16 drużyn w sumie. Duży 

turniej na boisku.  

Kolejnym ważnym turniejem jest turniej Dziewczyny grają fair 24-go na stadionie Polsat 

Plus Arena przez cały dzień. Z ważniejszych rzeczy to wiadomo nasz mecz żużlowy Zdunek 

Wybrzeże-ROW Rybnik. Później zawody młodych na małym torze Orlen Golden Boy 

Trophy im. Zenona Plecha. To jest impreza, w której młodzi adepci walczą o pierwsze 

zwycięstwa. Dużo ludzi, którzy oglądają te zawody. Mistrzostwa Polski w Piłce Ręcznej 

Plażowej 1-2 lipiec na stadionie letnim w Brzeźnie. Kolejny mecz żużlowy, później duża 

impreza, państwo macie harmonogram przesłany, Baltic Sail i najważniejsza chyba 

impreza tego roku 19-23 na Ergo Arenie finał Siatkarskiej Ligi Narodów mężczyzn. 

Najlepsze drużyny ze świata w Polska. Z grubsza to są na ten najbliższy okres 

najważniejsze imprezy. Zapraszam serdecznie.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Czy są pytania ze strony państwa radnych? Dokładny harmonogram 

dostaliśmy na maile, także bardzo dziękujemy.  
 

Pan Marcin Jędryczka – Główny Specjalista w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

Jeszcze dodam. Do zadań Biura w maju doszła też turystyka. Czyli teraz w naszym zakresie 

nadzoru jest także Gdańska Organizacja Turystyczna. W najbliższym czasie będziemy 

pisali koncepcje rozwoju turystyki, którą przedstawimy pani Prezydent i radzie GOT-u i 

pewnie po tym jak będzie zatwierdzona to przedstawimy też państwu.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo prosimy jak już będzie, żeby pojawił się ten temat na Komisji. Bardzo dziękujemy.  
 

Pan Marcin Jędryczka – Główny Specjalista w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

Oczywiście. Dziękuję.    

PUNKT  - 5 
 

Infrastruktura sportowa i rekreacyjna powstała z zadań Budżetu Obywatelskiego. 

Budowa nowych obiektów oraz plany modernizacji istniejącej infrastruktury.   
 

Pan Dawid Szot – Główny Specjalista w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami 

Pani dyrektor jest w delegacji, ale w zastępstwie jestem ja. Od pierwszej edycji Budżetu 

Obywatelskiego zrealizowanych zostało bardzo dużo wniosków dotyczących infrastruktury 
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sportowej i rekreacyjnej. Jednak obserwujemy też od dwóch-trzech lat tendencję 

wzrostową w tej materii. Wcześniej ludzie zgłaszali tematy drogowe, chodnikowe, teraz 

zaś w przewadze są projekty dotyczące rekreacji i sportu. Ciężko byłoby mi wymienić teraz 

wszystkie, bo nie starczyłoby nam już dnia, żeby opowiedzieć o wszystkich projektach, 

które zostały zrealizowane w ramach infrastruktury sportowej i rekreacyjnej, jednak z 

takich najważniejszych, które ostatnio udało się szczęśliwie po 5 etapach ukończyć i po 

pomocy Wydziału Projektów Inwestycyjnych jest boisko na Rudnikach, nasze marzenie, 

boisko przy szkole, dużo pieniędzy, dużo czasu, dużo pracy, dużo edycji, ale udało się 

szczęśliwie to boisko wykonać i wiemy też, że zostało przyjęte z entuzjazmem, podoba się 

i dostaliśmy na razie bardzo pozytywny feedback na temat tego boiska. Z większych 

inwestycji sportowych i rekreacyjnych, które w ramach Budżetu Obywatelskiego były 

zrealizowane to również jest Multipark Morena, gdzie mamy pumptrack, plac zabaw, dużo 

urządzeń ze środków budżetu obywatelskiego o dużym obłożeniu i cały projekt 

prezentuje się dobrze. Wnioskodawca akurat ten projekt jeszcze rozwija. W tym roku 

również są zgłoszone tam projekty, ale one już dotyczą bardziej infrastruktury spacerowej 

niż stricte sportowej. Bardzo atrakcyjnym i fajnie odebranym przez mieszkańców 

projektem zrealizowanym w ostaniem półroczu jest pumptrack na Stogach przy Szkole 

Podstawowej, gdzie nie dość, że udało się Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska pozyskać 

bardzo znaną w branży firmę z południa Polski, która zaprojektowała naprawdę mega 

profesjonalny i fajny pumptracki to jeszcze obserwujemy, że tak naprawdę przez cały czas 

wolny od zajęć szkolnych na tym terenie jest on w 100% obłożony. Co do realizacji, które 

zbliżają się do finału mamy ogłoszony już przetarg DRMG na realizację Sobótkowej Polany. 

Jest to przestrzeń tak naprawdę w leśnej części Wrzeszcza, jednak wnioskodawczyni 

zaplanowała tam scenę taneczną, podest, scenę drewnianą plus leśny plac zabaw. 

Wszystko już jest zaprojektowane, pieniądze są zabezpieczone, bodajże cała inwestycja to 

1 600 000 zł i realizowane to będzie do końca października tego roku jeśli się nie mylę, a 

raczej się nie mylę. Tak samo obserwujemy przyrost projektów dotyczących infrastruktury 

do jazdy na deskorolkach, hulajnogach, rolkach w postaci skate parku. Te projekty nie 

dość, że mamy dużo wybranych, przykładowy może być projekt, który realizowany będzie 

lada miesiąc w Brętowie, na Niedźwiedniku powstanie skate park i w tym roku samych 

skate parków mamy zgłoszonych też 8. Jednak tutaj obserwujemy też niebezpieczeństwo 

przekroczeń na kwotach. Rynek jest tak dynamiczny, kwoty tak dynamicznie się zmieniają, 

że często zdarza się ten problem przy realizacji z przekroczeniami, ale Wydział Projektów 

Inwestycyjnych stara się te projekty wspomóc i pozwolić na ich realizację. Tak jak już 

mówiłem nie jesteśmy w stanie wymienić wszystkich boisk, wszystkich terenów 

sportowych, rekreacji, które powstały w ramach Budżetu Obywatelskiego wciąż powstają 

nowe, więc jeśli szanowna Komisja sobie życzy, żeby nie zabierać czasu możemy przesłać 

raport z realizacji, który otrzymujemy od jednostek.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo poprosimy o przesłanie.  
 

Pan Dawid Szot – Główny Specjalista w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami 

Będą opisane szczegółowo wszystkie. Tak jak mówiłem na początku, jak chciałbym to 

wszystko omówić to zabrakłoby nam dnia, bo jest tego multum.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dobrze. Poprosimy o przesłanie. Tak na przyszłość to najlepiej przesłać przed Komisją, 

żeby radni mogli się zapoznać i ewentualnie zapytać już podczas Komisji, ale będziemy 

wdzięczni za rozesłanie.  
 

Pan Dawid Szot – Główny Specjalista w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami 

O zastępstwie dowiedziałem się niedawno, także bardzo przepraszam. Nie byłem w stanie 

nawet tego przygotować.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Rozumiem. Czy ze strony państwa radnych są pytania?  
       

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Tak pani przewodnicząca, ja bym prosił, żeby pan referujący przesłał to okręgami, w 

którym okręgu, gdzie i co.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Żeby to było posegregowane okręgami. Bardzo dziękujemy.  
 

Pan Dawid Szot – Główny Specjalista w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami 

Oczywiście. Dziękuję bardzo.  

PUNKT  - 6 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Informacyjnie 30 sierpnia będziemy mieć posiedzenie Komisji. Propozycja jest taka, żeby 

posiedzenie Komisji odbyło się o godz. 17:00, ponieważ tego samego dnia będzie również 

Komisja Edukacji, w której zasiadam ja oraz radny Przemysław Malak, także żeby one się 

nie pokrywały, bo tematów może być z racji przerwy wakacyjnej troszkę dużo, więc mam 

nadzieję, że to nie będzie dla państwa radnych problem jeżeli przesuniemy o te pół 
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godziny. Nie widzę sprzeciwu, więc mam nadzieję, że ta 17:00 będzie ok, czyli 

potwierdzając 30 sierpnia o 17:00 i ta Komisja już nie będzie zdalna, tylko stacjonarna.   

 

Nie widzę więcej pytań, spraw. W takim razie zamykam posiedzenie, ale na koniec 

sprawdzę obecność.   
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17:20  

 

 

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 
/-/  Beata Jankowiak 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


